
Arbejdsmiljøgruppemøde ved Institut for Idræt og Biomekanik 
den 30. august 2018 

 
Deltagere: Jørgen Povlsen (JP), Thomas Bredahl (TB), Dorte Mengers Flindt (DMF) 
Referent: Rikke Beining (RB) 
 
 
 
1. Godkendelse af dagsorden 

 
Godkendt med et punkt til eventuelt 

 
 

2. Meddelelser / opfølgning fra sidst 
 
Der er sat gardin op til solafskærmning i bygning 39 på 2. sal.  

Skodderne der er for vinduerne skal medarbejderne dog selv køre op og ned. 

Temperaturen i Pavillon har været tårnhøj hen over sommeren. Vi skal fastholde at der må gøres noget. Vi 
har drøftet det i arbejdsmiljøgruppen og det indeklima der er om sommeren er uacceptabelt, og der må 
gøres noget. Action RB. 

Proces i forhold til færdighedslab/I-lab da der skal optages 20 kiropraktorstuderende mere og de kan ikke 
længere være i labbet pga. pladsmangel. 

(Det er der lagt op til….. )I Vidensbyen på 3. sal ligger et test lokale som kan bruges – med omklædning og 
bad og en studiezone udenfor. Desuden to undervisningslokaler som måske kan benyttes. 

UCL vil gerne afgive det, men de test de skal lave ift. Fys, som de i dag laver i det lokale, kan vi tage dem ind 
her og tilbyde vores faciliteter til rådighed. 

Omfanget af test er lille, og samarbejdet vil være gavnligt for begge parter.  

Det vil gribe ind i dagligdagen for en del medarbejdere, men vi ser det som en god løsning og JP tager 
yderligere kontakt til teknisk service for at få styr på  

Det er ikke en realitet endnu, men på tegnebrættet. 

Når færdighedslab er tømt, kan vi bruge lokalet til center for muskler og led, og ideen er at indrette lokalet 
til et åbent kontorareal, og Henrik Mørkenborg og JP har en dialog vedr. tegninger og ideer til lokalets 
fremtidige indretning. 

Tanken er at Ewas enhed flytter ind for at komme tættere på Jan og og at en anden enhed flytter i bygning 
39. 

Lettere brugte møbler firmaer – tjekke tilbud til LLI og loungemøbler til torvet i byg. 34,2. Action RB. 

 
 

 
 
3. Kommende APV 



 
Ift. Vores tidligere APV er vi godt med og vi har nogle små hængepartier, som ligger ved Teknisk Service. 

Ift. Kommende Apv har vi fået tillægsspørgsmål på som sidste gang, og vi afventer at den bliver sendt ud.  

Action RB vedr. udmeldelse når varslen kommer. 1-2 rykkere, inden datoen udløber for svar. 

NIKKB skal sende os en mailliste over medarbejdere der skal have APV – den sendes videre til Merete. 
Action APV. 

JP melder det ud til infomøde i september.  

 
 
4. Arbejdstilsynets varsel om besøg på SDU 

DMF var til informationsmøde og der blev informeret om 4. punkter – det psykiske arbejdsmiljø er det 
punkt der er mest obs på og de mener at det er derfor at de kommer. 

Fysiske arbejdspladser. Obs på skærmarbejde. 

Arbejdsstillinger i lab. Hvordan du må sidde – ikke sidde i samme stilling mere end 2 timer. 

Ledninger, snubleulykker. 

Dokumentere at vi har fået tilbudt supplerende arbejdsmiljøuddannelser. Krav på 1½ dag om året.  

 

Hvis de pludselig står her kontakter vi Merete og hinanden, og vi gør ikke noget, førend at de er kommet. 

Nu skal der sendes en reminder ud, at der er varslet besøg. RB sender ud med beredsskabsplan – 
nødudgange – ledninger – skærme – vi går en runde og kigger efter. 

Hvem der sidder i arbejdsmiljøgruppen.  

Safety points på idræt ved springsal, torvet – hjertestartere. 

De forventer at de kommer til arbejdsmiljøkontoret og meddeler hvem de vil besøge. 

Men vi skal være forberedte. 

 

5. Retningslinjer for kapillærprøvetagning (studerende) 

DMF kan ikke finde nogle steder, hvor det er beskrevet og der er mange studerende der får intro inden de 
skal lave øvelser. Df mangler at vide, om det er tilladt at give de studerende lov til at prøve efter en 
introduktion. Af hensyn til risiko og eventuelle ulykker. 

DMF tager kontakt til arbejdsmiljøkontoret.  

 

 

6. Eventuelt 



Der mangler skabe til specialestuderende, når de er her i ½-1 år og skal arbejde i Lab. De har ingen 
kontorplads og skal være her og lave forsøg. De må ikke have tasker og jakker med i Lab og det vil være en 
god idé at de kan aflåses. 

Skabe kan evt. rekvireres ved Teknisk Service – låne taskeskabe – mindst 8 styks. RB tager kontakt. 

Kan skabene fra bygning 39 evt. bruges. 

 

Punkt til næste møde: Årshjul 

Næste møde:  I slutningen af november, når APV rapporterne er klar 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

       
 


